
 
ЧЕРКАСЬКА ОБЛАСНА РАДА 

 

П Р О Т О К О Л 

28.02.2020                                        м.Черкаси                                                 № 24 

 

 

 

Засідання постійної комісії обласної ради  

з питань агропромислового розвитку  

та земельних відносин 

 

 

Всього членів комісії   - 10 

На засіданні присутні - 6: Лупашко О.В. - голова комісії,  Гончаренко В.Г., 

Дивнич М.П.,   Коверський А.М., Степовий В.Б., Северин О.Ф. 

 

Відсутні - 4:  Ботнар Ю.А., Буцько С.А.,  Клімов Є.П., Скіченко А.П. 

 

Запрошені на засідання комісії: 

 Бовсуновський Олександр Миколайович - начальник Черкаського 

управління захисних масивів дніпровських водосховищ 

 Митюк Тетяна Сергіївна - заступник директора Департаменту фінансів 

облдержадміністрації 

 Колодка Ігор Леонідович - директор Департаменту агропромислового 

розвитку облдержадміністрації 

 Стеценко Василь Борисович - в.о. директора Департаменту регіонального 

розвитку обласної державної адміністрації 

 

 Лупашко О.В. запропонував включити до порядку денного засідання 

постійної комісії розгляд проєкту рішення «Про звернення депутатів Черкаської 

обласної ради до Верховної Ради України та Кабінету Міністрів України щодо 

можливості повернення спеціального режиму оподаткування податком на 

додану вартість». 

 Гончаренко В.Г. запропонував включити до порядку денного засідання 

постійної комісії розгляд проєкту рішення «Про звернення депутатів Черкаської 

обласної ради до Президента України, Верховної Ради України та Кабінету 

Міністрів України щодо впровадження земельної реформи в Україні» 

 

 



 

 

 

Порядок денний: 

1. Про Програму економічного і соціального розвитку Черкаської області 

на 2020 рік 

Стеценко  

Василь Борисович 

- в.о. директора Департаменту регіонального 

розвитку обласної державної адміністрації 

 

2. Про звіт про виконання обласного бюджету за 2019 рік 

Митюк  

Тетяна Сергіївна 

- заступника директора Департаменту фінансів 

облдержадміністрації 

 

3. Про   внесення   змін   до   рішення   обласної   ради   від  20.12.2019  

№ 34-47/VII «Про обласний бюджет Черкаської області на 2020 рік» 

Митюк  

Тетяна Сергіївна 

- заступника директора Департаменту фінансів 

облдержадміністрації 

 

4. Про внесення змін до рішень обласної ради  

Петров 

Віталій Олександрович 

- начальник управління майном виконавчого 

апарату обласної ради 

 

5. Про припинення права постійного користування земельними 

ділянками та надання їх у користування 

Петров 

Віталій Олександрович 

- начальник управління майном виконавчого 

апарату обласної ради 

 

6. Про надання права постійного користування земельними ділянками 

Петров 

Віталій Олександрович 

- начальник управління майном виконавчого 

апарату обласної ради 

 

7. Про хід виконання рішення обласної ради від 22.03.2013 №21-2/VI  

«Про обласну екологічну програму «Чистий Дніпро» в розрізі обласної 

програми «Будуємо нову Черкащину» на період до 2021 року» 

Бовсуновський  

Олександр Миколайович 

- начальник Черкаського управління захисних 

масивів дніпровських водосховищ 

 

8. Про хід виконання рішення обласної  ради від 07.10.2016 № 9-6/VІI 

«Про програму з охорони і підвищення родючості ґрунтів Черкаської області 

«Родючість 2016-2020» 

Колодка 

Ігор Леонідович 

- директор Департаменту агропромислового 

розвитку облдержадміністрації 

   

 

 



9. Про хід виконання рішення обласної ради від 08.09.2017 № 16-19/VІI 

«Про обласну програму запобігання виникненню захворювань домашніх свиней  

африканською чумою та інших інфекційних хвороб тварин, утворення 

резервного фонду матеріально-технічних засобів на випадок виникнення 

вогнища захворювання» 

Колодка 

Ігор Леонідович 

- директор Департаменту агропромислового 

розвитку облдержадміністрації 
 

10. Про хід виконання рішення обласної  ради  від  03.12.2010  № 2-3/VІ 

«Про Програму розвитку молочного скотарства Черкаської області на 2010-2020 

роки» 

Колодка 

Ігор Леонідович 

- директор Департаменту агропромислового 

розвитку облдержадміністрації 
 

11. Про хід виконання рішення обласної ради від 28.12.2010 № 3-7/VІ 

«Про Програму розвитку галузі свинарства Черкаської області на 2010-2020 

роки» 

Колодка 

Ігор Леонідович 

- директор Департаменту агропромислового 

розвитку облдержадміністрації 
 

12. Про   хід   виконання    рішення   обласної   ради    від   30.01.2014    

№ 28-3/VІ «Про програму розвитку рибного господарства водойм Черкаської 

області на 2010-2020 роки» 

Колодка 

Ігор Леонідович 

- директор Департаменту агропромислового 

розвитку облдержадміністрації 
 

13. Про хід виконання рішення обласної ради від 22.11.2011 № 9-1/VІ 

«Про обласну цільову програму «Село Черкащини – 2020» 

Колодка 

Ігор Леонідович 

- директор Департаменту агропромислового 

розвитку облдержадміністрації 
 

14. Про звернення депутатів Черкаської обласної ради до Верховної Ради 

України та Кабінету Міністрів України щодо можливості повернення 

спеціального режиму оподаткування податком на додану вартість 

Лупашко 

Олександр Вікторович 

- голова постійної комісії 

 

15. Про звернення депутатів Черкаської обласної ради до Президента 

України, Верховної Ради України та Кабінету Міністрів України щодо 

впровадження земельної реформи в Україні 

Гончаренко  

Віктор Григорович 

- член постійної комісії 

 

16. Про план роботи постійної комісії з питань агропромислового 

розвитку та земельних відносин на 2020 рік 

Лупашко 

Олександр Вікторович 

- голова постійної комісії 



 

1. СЛУХАЛИ:  

 Стеценка В.Б., який ознайомив членів комісії з проектом рішення 

обласної ради «Про Програму економічного і соціального розвитку Черкаської 

області на 2020 рік». Зазначив, що Програма розроблена на підставі пропозицій 

від структурних підрозділів облдержадміністрації, територіальних органів 

міністерств та інших центральних органів виконавчої влади, пропозицій 

громадськості, опрацьованих в установленому порядку, даних Головного 

управління статистики у Черкаській області. У сільському господарстві, питома 

вага якого у валовій доданій вартості області становить майже 22 %, у 2019 році 

виробництво продукції зменшилося на 2,5 % проти попереднього року за 

рахунок зменшення виробництва продукції рослинництва на 6,0 % (зменшено 

валовий збір кукурудзи, виробництво цукрових буряків та картоплі). 

Для розвитку та підтримки фермерських господарств, 

сільськогосподарських виробничих та обслуговуючих кооперативів в області 1 

серпня 2019 року у реєстрі дорадчих служб Міністерства аграрної політики та 

продовольства зареєстровано громадську організацію „Черкаська обласна 

сільськогосподарська дорадча служба“, що дає можливість отримувати 

підтримку для проведення її діяльності. 

Пріоритетними цілями на 2020 рік в агропромисловому комплексі області 

є: інвентаризація земель, покращення якості земель, розвиток 

сільськогосподарських кластерів, підтримка дрібних (в т. ч. сімейних) 

фермерських господарств, розвиток тваринництва. 

 

Проект рішення додається. 

 

ВИРІШИЛИ: підтримати проєкт рішення «Про Програму економічного і 

соціального розвитку Черкаської області на 2020 рік» (із змінами та 

доповненнями) та рекомендувати розглянути питання на пленарному засіданні 

обласної ради. 

 

Висновок додається. 

 

«За» –  6,    «Проти» – 0,   «Утрималось» – 0,   «Не голосувало» - 0. 

 

 

2. СЛУХАЛИ:  

 Митюк Т.С., яка ознайомила членів комісії з проектом рішення обласної 

ради «Про звіт про виконання обласного бюджету за 2019 рік». Зазначила, що 

загальний фонд – по доходах у сумі 6 072 680,1 тис. грн, з них трансферти з 

державного і місцевих бюджетів 5 025 377,4 тис. грн, по видатках – 5 750 269,1 

тис. грн, кредитуванню – 2 443,1 тис. грн, з перевищенням доходів над 

видатками (профіцитом) у сумі 319 967,9 тис. грн; спеціальний фонд – по 

доходах у сумі 650 917,7 тис. грн, з них трансферти з державного і місцевих 

бюджетів 498 075,7 тис. грн, по видатках – 965 433,8 тис. грн, кредитуванню – - 



(«мінус») 19,7 тис. грн, з перевищенням видатків над доходами (дефіцитом) у 

сумі 314 496,4 тис. грн. 

 

Проект рішення додається. 

 

ВИРІШИЛИ: підтримати проєкт рішення «Про звіт про виконання обласного 

бюджету за 2019 рік» та рекомендувати розглянути питання на пленарному 

засіданні обласної ради. 

 

Висновок додається. 

 

«За» –  6,    «Проти» – 0,   «Утрималось» – 0,   «Не голосувало» - 0. 

 

 

3. СЛУХАЛИ:  

 Митюк Т.С., яка ознайомила членів комісії з проектом рішення обласної 

ради «Про внесення змін до рішення обласної ради від 20.12.2019 № 34-47/VII 

«Про обласний бюджет Черкаської області на 2020 рік». Зазначила, що на 2020 

рік визначено доходи обласного бюджету у сумі 3 036 137 562,34 гривень, у 

тому числі доходи загального фонду обласного бюджету – 2 138 370 282 

гривень та доходи спеціального фонду обласного бюджету – 897 767 280,34 

гривень; видатки обласного бюджету у сумі 3 413 097 890,43 гривень, у тому 

числі видатки загального фонду обласного бюджету – 2 102 358 105,32 гривень 

та видатки спеціального фонду обласного бюджету – 1 310 739 785,11 гривень.  

 

Проект рішення додається. 

 

ВИРІШИЛИ: підтримати проєкт рішення «Про внесення змін до рішення 

обласної ради від 20.12.2019 № 34-47/VII «Про обласний бюджет Черкаської 

області на 2020 рік» та рекомендувати розглянути питання на пленарному 

засіданні обласної ради. 

 

Висновок додається. 

 

«За» –  6,    «Проти» – 0,   «Утрималось» – 0,   «Не голосувало» - 0. 

 

 

4. СЛУХАЛИ: 

 Петрова В. О., який ознайомив членів комісії з проєктом рішення 

обласної ради «Про внесення змін до рішень обласної ради». 

Доповідач повідомив, що проєктом рішення передбачається внесення 

змін до рішень обласної ради: 

- від 11.10.2019 № 32-29/VII «Про припинення права постійного 

користування земельними ділянками та надання їх у користування»; 



- від 05.04.2017 № 13-24/VII «Про внесення змін до кодів видів 

економічної діяльності суб’єктів спільної власності територіальних громад сіл, 

селищ, міст Черкаської області». 

 

Проект рішення додається. 

 

ВИРІШИЛИ: підтримати проєкт рішення «Про внесення змін до рішень 

обласної ради» та рекомендувати розглянути питання на пленарному засіданні 

обласної ради 

 

Висновок додається. 

 

«За» –  6,    «Проти» – 0,   «Утрималось» – 0,   «Не голосувало» - 0. 

 

 

5. СЛУХАЛИ:  

Петрова В. О., який повідомив членам комісії, що прийняття рішення 

обласної ради «Про припинення права постійного користування земельними 

ділянками та надання їх у користування» надасть можливість зазначеним у 

проєкті рішення підприємствам зареєструвати право користування земельними 

ділянками відповідно до чинного законодавства. 

 

Проект рішення додається. 

 

ВИРІШИЛИ: підтримати проєкт рішення «Про припинення права постійного 

користування земельними ділянками та надання їх у користування» та 

рекомендувати розглянути питання на пленарному засіданні обласної ради. 

 

Висновок додається. 

 

«За» –  6,    «Проти» – 0,   «Утрималось» – 0,   «Не голосувало» - 0. 

 

 

6. СЛУХАЛИ: 

Петрова В. О., який повідомив членам комісії, що прийняття рішення 

обласної ради «Про надання права постійного користування земельними 

ділянками» надасть можливість комунальному закладу «Черкаський навчально-

реабілітаційний центр Черкаської обласної ради» та комунальному 

підприємству «Черкаська центральна районна аптека № 5 Черкаської обласної 

ради» зареєструвати право користування земельними ділянками відповідно до 

чинного законодавства. 

 

Проект рішення додається. 

 

 

 



ВИРІШИЛИ: підтримати проєкт рішення «Про надання права постійного 

користування земельними ділянками» та рекомендувати розглянути питання на 

пленарному засіданні обласної ради. 

 

Висновок додається. 

 

«За» –  6,    «Проти» – 0,   «Утрималось» – 0,   «Не голосувало» - 0. 

 

 

7. СЛУХАЛИ: 

 Бовсуновського О.М., який поінформував членів комісії про хід 

виконання рішення обласної ради від 22.03.2013 №21-2/VI «Про обласну 

екологічну програму «Чистий Дніпро» в розрізі обласної програми «Будуємо 

нову Черкащину» на період до 2021 року». 

 

Інформація додається. 

 

ВИРІШИЛИ: інформацію   про  хід  виконання    рішення   обласної ради  від 

22.03.2013 №21-2/VI «Про обласну екологічну програму «Чистий Дніпро» в 

розрізі обласної програми «Будуємо нову Черкащину» на період до 2021 року» 

взяти до відома та продовжити контроль за виконанням рішення. 

 

Висновок додається. 

 

«За» –  6,    «Проти» – 0,   «Утрималось» – 0,   «Не голосувало» - 0. 

 

 

8. СЛУХАЛИ: 

 Колодку І.Л., який поінформував членів комісії про хід виконання 

рішення обласної ради від 07.10.2016 № 9-6/VІI «Про програму з охорони і 

підвищення родючості ґрунтів Черкаської області «Родючість 2016-2020». 

Зазначив, що розроблений план роботи з проведення агрохімічної паспортизації 

земель сільськогосподарського призначення в агроформуваннях області. У 2019 

році агрохімічна паспортизація земель сільськогосподарського призначення 

проводилась в агроформуваннях Монастирищенського, Христинівського, 

Канівського, Корсунь-Шевченківського і Городищенського районів та деяких 

не планових господарствах на площі 80,2 тис. га.  

Програму затвердили 13 з 20 районів області. Програма неприйнята в 

Кам'янському, Канівському, Шполянському, Корсунь-Шевченківському, 

Маньківському та Лисянському районах. 

 

Інформація додається. 

 

 

 



ВИРІШИЛИ: інформацію   про  хід  виконання    рішення   обласної ради  від 

07.10.2016 № 9-6/VІI «Про програму з охорони і підвищення родючості ґрунтів 

Черкаської області «Родючість 2016-2020» взяти до відома та продовжити 

контроль за виконанням рішення. 

 

Висновок додається. 

 

«За» –  6,    «Проти» – 0,   «Утрималось» – 0,   «Не голосувало» - 0. 

 

 

9. СЛУХАЛИ: 

 Колодку І.Л., який поінформував членів комісії про хід виконання 

рішення обласної ради від 08.09.2017 № 16-19/VІI «Про обласну програму 

запобігання виникненню захворювань домашніх свиней  африканською  чумою 

та інших інфекційних хвороб тварин, утворення резервного фонду матеріально-

технічних засобів на випадок виникнення вогнища захворювання». Зазначив, 

що у всіх районних ветеринарних лікарнях є в наявності матеріально-технічні 

ресурси для виконання першочергових заходів в разі виникнення захворювання 

на АЧС (дезінфікуючі установки,-оприскувачі, дезінфікуючі засоби, спецодяг 

та взуття). В районних бюджетах на створення матеріально-технічної бази були 

передбачені кошти у сумі 1 млн. 714 тис. грн.. Випадки захворювання на АЧС 

на протязі року не було. 

 

Інформація додається. 

 

ВИРІШИЛИ: інформацію   про  хід  виконання    рішення   обласної ради  від 

08.09.2017 № 16-19/VІI «Про обласну програму запобігання виникненню 

захворювань домашніх свиней  африканською  чумою та інших інфекційних 

хвороб тварин, утворення резервного фонду матеріально-технічних засобів на 

випадок виникнення вогнища захворювання» взяти до відома та продовжити 

контроль за виконанням рішення. 

 

Висновок додається. 

 

«За» –  6,    «Проти» – 0,   «Утрималось» – 0,   «Не голосувало» - 0. 

 

 

10. СЛУХАЛИ: 

 Колодку І.Л., який поінформував членів комісії про хід виконання 

рішення обласної ради від 03.12.2010 № 2-3/VІ «Про Програму розвитку 

молочного скотарства Черкаської області на 2010-2020 роки». Зазначив, що у 

2019 роді в ході реалізації положень Програми розвитку галузі молочного 

скотарства на 2010 - 2020 роки у всіх категоріях господарств вироблено 480 

тис, тонн . молока, в сільгосппідприємствах виробництво молока складає 292 

тис. тонн. Виробництво молока в сільгосппідприємствах знаходиться на рівні 



минулого року. Молочна продуктивність корів перевищила 6700 кілограмів 

молока за рік.  

Найвища продуктивність досягнута в Маньківському (9100 кг), 

Золотоніському - (7600 кг), Звенигородському (7230 кг), Смілянському (6710 

кг) та Христинівському (6980 кг) районах. В розрахунку на 1 жителя області 

вироблено 396 кг молока, що перевищує фізіологічну потребу. 

 

Інформація додається. 

 

ВИРІШИЛИ: інформацію   про  хід  виконання    рішення   обласної ради  від 

03.12.2010 № 2-3/VІ «Про Програму розвитку молочного скотарства Черкаської 

області на 2010-2020 роки» взяти до відома та продовжити контроль за 

виконанням рішення. 

 

Висновок додається. 

 

«За» –  6,    «Проти» – 0,   «Утрималось» – 0,   «Не голосувало» - 0. 

 

 

11. СЛУХАЛИ: 

 Колодку І.Л., який поінформував членів комісії про хід виконання 

рішення обласної ради від 28.12.2010 № 3-7/VІ «Про Програму розвитку галузі 

свинарства Черкаської області на 2010-2020 роки». Зазначив, що У 2019 році 

реалізація свиней в живій вазі у сільгосппідприємствах області складає майже 

27 тис. тонн що на 8 тис. тон більше попереднього року. Приріст виробництва 

свинини досягнуто в половині районів області. 

Чисельність поголів'я свиней станом на 01.01.2020 року складає 220 тис. 

голів що на рівні минулого року. 

З  метою стабілізації ситуації у розвитку галузі свинарства та подальшого 

збільшення виробництва свинини проводиться робота з удосконалення 

технології виробництва та забезпечення біобезпеки ферм та комплексів з 

виробництва свинини. 

від 

Кошти з обласного бюджету на реалізацію положень Програми у 2019 

році не виділялися. 

 

Інформація додається. 

 

ВИРІШИЛИ: інформацію   про  хід  виконання    рішення   обласної ради  від 

28.12.2010 № 3-7/VІ «Про Програму розвитку галузі свинарства Черкаської 

області на 2010-2020 роки» взяти до відома та продовжити контроль за 

виконанням рішення.. 

 

Висновок додається. 

 

«За» –  6,    «Проти» – 0,   «Утрималось» – 0,   «Не голосувало» - 0. 



 

 

12. СЛУХАЛИ: 

Колодку І.Л., який поінформував членів комісії про хід виконання 

рішення обласної ради від 30.01.2014 № 28-3/VІ «Про програму розвитку 

рибного господарства водойм Черкаської області на 2010-2020 роки». Зазначив, 

що в обласному бюджеті в 2019 році було передбачено 1 млн. грн.. Зокрема для 

зариблення Кременчуцького водосховища виділено 820 тис, гривень та 180 тис. 

гривень виділено для зариблення Звенигородського водосховища. 

В ході проведення тендеру для проведення зариблення використано 

792657 гривень. 

За кошти обласного бюджету в водосховище вселено 30370 кілограм 

дворічок рослиноїдних риб. 

 

Інформація додається. 

 

ВИРІШИЛИ: інформацію   про  хід  виконання    рішення   обласної ради  від 

30.01.2014 № 28-3/VІ «Про програму розвитку рибного господарства водойм 

Черкаської області на 2010-2020 роки» взяти до відома та продовжити контроль 

за виконанням рішення. 

 

Висновок додається. 

 

«За» –  6,    «Проти» – 0,   «Утрималось» – 0,   «Не голосувало» - 0. 

 

 

13. СЛУХАЛИ: 

Колодку І.Л., який поінформував членів комісії про хід виконання 

рішення обласної ради від 22.11.2011 № 9-1/VІ «Про обласну цільову програму 

«Село Черкащини – 2020». Зазначив, що площа сільськогосподарських угідь в 

області складає майже 1,5 мільйона гектарів, з них майже 1,3 мільйона гектарів 

ріллі. Частка області у загальному, виробництві продукції сільського 

господарства складала 5,8 відсотка - 5 місце серед областей України. 

 

Інформація додається. 

 

ВИРІШИЛИ: інформацію   про  хід  виконання    рішення   обласної ради  від 

22.11.2011 № 9-1/VІ «Про обласну цільову програму «Село Черкащини – 

2020».» взяти до відома та продовжити контроль за виконанням рішення. 

 

Висновок додається. 

 

«За» –  6,    «Проти» – 0,   «Утрималось» – 0,   «Не голосувало» - 0. 

 

 

 



14. СЛУХАЛИ: 

 Лупашка, який запропонував внести на розгляд пленарного засідання 

обласної ради проєкт рішення «Про звернення депутатів Черкаської обласної 

ради до Верховної Ради України та Кабінету Міністрів України щодо 

можливості повернення спеціального режиму оподаткування податком на 

додану вартість». Зазначив, що внаслідок непродуманої державної політики 

підтримки сільгоспвиробників, які займаються молочним скотарством у 

першому півріччі 2019 року зафіксували найбільше падіння кількості поголів’я 

худоби за останнє десятиліття – мінус 6%. Виробництво молока зменшилось аж 

на 166 тис. т.  Виробники вимушені згортати свою роботу через скасування 

державної підтримки для тваринництва та масований імпорт молока та 

молочних продуктів із сусідніх Польщі та Білорусі. 

 

Проєкт рішення та текст звернення додаються. 

 

ВИРІШИЛИ: підтримати внесення на розгляд пленарного засідання обласної 

ради проєкту рішення «Про звернення депутатів Черкаської обласної ради до 

Верховної Ради України та Кабінету Міністрів України щодо можливості 

повернення спеціального режиму оподаткування податком на додану вартість». 

 

Висновок додається. 

 

«За» –  6,    «Проти» – 0,   «Утрималось» – 0,   «Не голосувало» - 0. 

 

 

15. СЛУХАЛИ: 

Гончаренка В.Г., який запропонував внести на розгляд пленарного 

засідання обласної ради проєкт рішення «Про звернення депутатів Черкаської 

обласної ради до Президента України, Верховної Ради України та Кабінету 

Міністрів України щодо впровадження земельної реформи в Україні». 

 

Проєкт рішення та текст звернення додаються. 

 

ВИРІШИЛИ: підтримати внесення на розгляд пленарного засідання обласної 

ради проєкту рішення «Про звернення депутатів Черкаської обласної ради до 

Президента України, Верховної Ради України та Кабінету Міністрів України 

щодо впровадження земельної реформи в Україні». 

 

Висновок додається. 

 

«За» –  6,    «Проти» – 0,   «Утрималось» – 0,   «Не голосувало» - 0. 

 

 

 

 

 



16. СЛУХАЛИ: 

Лупашка О.В., який запропонував затвердити план роботи постійної 

комісії  на 2020 рік. 

 

Проект плану роботи комісії додається. 

 

ВИРІШИЛИ: затвердити план роботи постійної комісії з питань 

агропромислового розвитку та земельних відносин  на 2019 рік. 

 

«За» –  6,    «Проти» – 0,   «Утрималися» – 0,   «Не голосувало» - 0. 

 

 

 

 

 

 

 

Голова комісії          О. ЛУПАШКО 

 

 


